
 طاريح الماجستير والدكتوراه في جامعة البصرةأاستمارة مستخمصات رسائل و
 

صادق صبيح كريم الطائي :  اسم الطالب                              العموم : الكمية   
سحر عبد العباس مالك السعدي.د.م.أ : اسم المشرفعموم الحياة                         :  القسم  

   الماجستير: الشهادة                                 نبات:التخصص
:الأطروحةعنوان الرسالة أو   

  في العراق).Caryophyllaceae  Minuartia L)دراسة تصنيفية لانواع الجنس 
  :الأطروحة أوممخص الرسالة 

 فً انؼراق، وحمج مقبروت الاوىاع مه انىبدٍت انمظهرٌتL.  Minuartiaأجرٌج دراضت حصىٍفٍت مفصهت لأوىاع انجىص    

، كمب اجرٌج دراضت مظهرٌت دبىة انهقبح نجمٍغ الاوىاع انمذروضت ، واحضخ وجىد طراز وادذ وهى انطراز مخؼذد 

 ، وشمهج انذراضت انجىاوت انخشرٌذٍت فً الاوىاع انمىجىدة فً انؼراق كصفبث انبشرة وانمقبطغ  Polyporateانثقىة 

الأػذاد  انمطخؼرضت فً انطبق والاوراق ، درش الاوقطبو الاخخسانً فً انخلاٌب الامٍت نذبىة انهقبح ووجذ ان

 كمب درش ضهىك انكرومىضىمبث n=11,13,14,15 فضلا ػه الأػذاد الأدبدٌت 2n =26, 30انكرومىضىمٍت انثىبئٍت 

، وخهصّج انذراضت انى حشخٍص "وػذدٌب" وجسٌئٍب" وحمج مقبروت جمٍغ الأوىاع حصىٍفب.وحذهٍم انهٍئت انكرومىضىمٍت 

 لأول مرة فً  Minuartia juniperina فً انؼراق،  وأجري حطجٍم انىىع Minuartiaثمبوٍت أوىاع ضمه انجىص 

 .انؼراق
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Systematic study of the genus Minuartia L.(Caryophyllaceae) in Iraq 
Abstracts of Thesis: 

     The species of the  genus Minuartia L. in Iraq was systematically studied. Morphological 
features , Pollen morphology of all the species of the genus Minuartia  were described . 
pollen grains were found to be polyporate in species studied , Anatomical characters were 
of some taxonomic importance , epidermis  and characters of the transverse section for 
stems and leaves, Diploid and haploid chromosome numbers of some species were 
counted. These number are 2n= 26 and 30, n=11,13,14 and 15. Chromosome behavior and  
karyotype analysis were studies. All the species studied were compared numerically , 
dendrogram and polygonal graphs were drawn, Eight species were recognized and the 
taxonomic treatment for all species was carried and a key for all species was given. 
Minuartia juniperina denitrified as a new record for Iraq.  

 


